

The Chairman said that such a motion could not be put at the present time as the Committee had no order of reference and had no authority to do anything other than organize. He agreed, however, to discuss it with the Subcommittee on Agenda and Procedure.

At 11:23 a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

Tuesday, March 14, 1972

(2)

The Standing Committee on Public Accounts met at 3.35 p.m. this day, the Chairman, Mr. Hales, presiding.

*Members present:* Messrs. Bigg, Brewin, Cafik, Clermont, Comtois, Crouse, Cullen, Dupras, Forget, Hales, Hees, Lefebvre, Mather, McQuaid, Roy (*Laval*), Schumacher, Stafford and Whiting-(18).

*Also present:* Messrs. Baldwin, Breau, Leblanc (*Laurier*) and Rock, M.P.'s.

*Witnesses:* Messrs. A. M. Henderson, Auditor General and George Long, Assistant Auditor General.

The Chairman read the Order of Reference of Thursday, March 9, 1972, dealing with the staffing of the Auditor General's office and the lateness of filing his Report.

On motion of Mr. Mather, it was

*Resolved*,—That during consideration of the Order of Reference dealing with staffing of the Auditor General's office, the number of copies of the Minutes of Proceedings and Evidence of this Committee be increased to 1500.

The Chairman read the Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure dated Friday, March 10, 1972, which is as follows:

The Subcommittee on Agenda and Procedure met at 9:40 a.m. this day, the Vice Chairman, Mr. Whiting, presiding.

*Present:* Messrs. Clermont, Dupras, Mather, McCutcheon, McQuaid and Whiting.

At the request of the Chairman, the Clerk read the Order of Reference received from the House the previous afternoon, as follows:

That the complaint of the Auditor General that the Government has failed to provide him with such officers and employees as are necessary to enable him to perform his duties, as required by Section 56(4) of the Financial Administration Act, and his consequent failure to submit his Report in time, be referred to the Standing Committee on Public Accounts, and that the said Committee hear the Auditor General and other witnesses and report its recommendations thereon not later than March 29.

It was agreed to call the Auditor General as the first witness.

The following schedule for the first week's hearings were agreed upon:

Tuesday, March 14, 1972—Auditor General—3:30 p.m. and 8:00 p.m.. if necessary

Thursday, March 16, 1972—President of the Treasury Board (tentative)—9:30 a.m.

Le président déclare qu'on ne peut présenter une telle motion actuellement puisque le Comité n'a pas d'ordre de renvoi et n'a pas de pouvoir autre que celui de s'organiser. Il accepte toutefois d'en discuter avec le sous-comité du programme et de la procédure.

A 11h.23 du matin, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

Le mardi 14 mars 1972

(2)

Le Comité permanent des Comptes publics se réunit aujourd'hui à 3 h 35 de l'après-midi sous la présidence de M. Hales.

*Députés présents:* MM. Bigg, Brewin, Cafik, Clermont, Comtois, Crouse, Cullen, Dupras, Forget, Hales, Hees, Lefebvre, Mather, McQuaid, Roy (*Laval*), Schumacher, Stafford, et Withing—(18).

*Autres députés présents:* MM. Baldwin, Breau, Leblanc (*Laurier*), et Rock.

*Témoins:* MM. A. M. Henderson, Auditeur général et George Long, Auditeur général adjoint.

Le président lit l'ordre de renvoi du jeudi 9 mars 1972, relatif au personnel du bureau de l'Auditeur général et au retard dans la publication de son rapport.

Sur proposition de M. Mather, il est

*Décidé*,—Que, pendant l'étude de l'ordre de renvoi relatif au personnel du bureau de l'Auditeur général, le nombre d'exemplaires des Procès-verbaux et témoignages de ce Comité soit portés à 1,500.

Le président lit le rapport suivant du Sous-comité du programme et de la procédure du vendredi 10 mars 1972:

Le Sous-comité du programme et de la procédure se réunit aujourd'hui à 9 h 40 du matin, sous la présidence de M. Whiting, vice-président.

*Présents:* MM. Clermont, Dupras, Mather, McCutcheon, McQuaid, et Whiting.

A la demande du président, le greffier lit l'ordre de renvoi suivant, reçu de la Chambre l'après-midi précédent:

Que la plainte de l'Auditeur général suivant laquelle le gouvernement ne lui a pas fourni les fonctionnaires et les employés nécessaires pour lui permettre d'accomplir ses fonctions, comme l'exigeait l'article 56(4) de la loi sur l'administration financière, et son manquement consécutif à présenter son rapport à temps, soit renvoyé au comité permanent des Comptes publics, et que ledit comité entende l'Auditeur général et d'autres témoins et fasse connaître ses recommandations avant le 29 mars.

Il est adopté que l'Auditeur général sera le premier témoin.

Le programme suivant pour la première semaine d'auditions est adopté:

Le mardi 14 mars 1972—Auditeur général—3 h 30 de l'après-midi, 8 h 00 du soir au besoin.

Le jeudi 16 mars 1972—Le président du Conseil du Trésor (si possible)—9 h 30 du matin.